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 درويش سعيدة-

 تحت إشراف:

 . بوشريحت ابراهيمأ



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
 شكرٌ وعرف ان

 

سيدنا محمد وعى    لانبياء والمرسىينا  أشرفم  عى   الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلا

 :يوم  الدين وبعدإل     آلو وصحبو ومن تبعيم بإحسان

 خرا.آ ولا و أنجاز ىذا العمل ف ىو الحمد  إعى  فضىو، حيث أتاح لنا   تعال   شكر اللهأ

وميدوا لنا طريق العىم  الكرام  الذين حمىوا أقدس رسالة في الحياة    أساتذتنا شكرأ

والتقدير من كان نعم السند سعة صدره   كثير واخص بالشكروقدموا لنا ال والمعرفة

 بوشريحة ابراىيم..تحفيز دال صبره وسديد رأيو وقدرتو عى   يلوجم

الذين تفضىوا بقبول مناقشة المذكرة   يم الشكر لأعضاء لجنة المناقشة،كما اتقدم  بعظ

 وتقويم ما اعوج منيا وإثرائيا بآرائيم القيمة.

معروف عن وأعاننا في إعداد ىذا   نشكر كل من أسدى لنايفوتنا أن    كما أنو لا

 البحث.
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Abstract 

The pre-Islamic poetic rituals are a behavior and a system that 

takes the character of holiness. Through human groups and religious 

worship, we studied tattoo ritual as a model in Islamic culture in 

particular, but at the same time, it was unique in its cultural specificity 

in popular culture, which prompted individuals who believed in its 

importance within public life, and even their keenness to tattoo tattoos 

as a form of adornment or folk treatment in the context of practicing 

Within the social and cultural dimensions linked to the beliefs and 

customs inherited by its practitioners. 


